

不要爱世界 (2)

123Freevectors.com

123Freevectors.com

Love Not the World (2)

12/4/2022

不要爱世界，和世界上的事。

人若爱世界，
爱父的心就不在他里面了。

(约翰一书 2:15)

Love not the world, nor the things in the world.

If any one love the world,
the love of the Father is not in him;

(1 John 2:15)

❖ 世界是什么 What Is the World (Kosmos)

1. 宇宙或地球 Universe or the earth

- 创造宇宙和其中万物的神 (使徒行传 17:24a)
- The God who made the world and everything that is in it, (Acts 17:24a)

2. 世人 Humankind

- 神爱世人，甚至将他的独生子赐给他们，叫一切信他的，不至灭亡，反得永生。(约翰福音 3:16)
- For God so loved the world, that He gave His only Son, so that everyone who believes in Him will not perish, but have eternal life. (John 3:16)

3. 世事 Worldly things

- 人若赚得全世界，赔上自己的生命，有什么益处呢？
(马太福音16:26)
- 因为凡世界上的事，就像肉体的情欲(欲望)，眼目的情欲，并今生的骄傲，都不是从父来的，乃是从世界来的。(约翰一书 2:16)
- For what good will it do a person if he gains the whole world, but forfeits his soul? (Matthew 16:26)
- For everything in the world—the lust/desire of the flesh, the lust of the eyes, and the pride of life—comes not from the Father but from the world. (1 John 2:16)

4. 恰当和谐的安排或秩序 (希腊原文)

**An apt and harmonious arrangement or order
(original Greek meaning)**

❖ 世界背后的王 Ruler behind this world

- 现在这世界受审判。这世界的王要被赶出去。(约翰福音 12:31)
- 我们知道我们是属神的，全世界都卧在那恶者手下。(约翰一书 5:19)
- Now judgment is *upon* this world; now **the ruler of this world** will be cast out. (John 12:31)
- We know that we are of God, and that **the whole world lies in the power of the evil one.** (1 John 5:19)

- 因我们并不是与属血气的争战，乃是与那些执政的，掌权的，**管辖这幽暗世界的**，以及天空属灵气的恶魔争战。(以弗所书 6:12)
- For our struggle is not against flesh and blood, but against the rulers, against the authorities, against **the powers of this dark world** and against the spiritual forces of evil in the heavenly realms. (Ephesians 6:12)
- 免得撒但**趁着机会**胜过我们。因**我们并非不晓得他的诡计**。(林后2:11)
- so that no **advantage would be taken of us** by Satan, for **we are not ignorant of his schemes**. (2 Corinthians 2:11)

❖ 撒旦的世界系统 Satan's world system

1. 撒旦的名字 Satan's names

- 撒旦 Satan (仇敌 adversary) 彼前/1 Peter 5:8
- 魔鬼 Devil (诽谤者 slanderer) 太/Matthew 4:1
- 世界的神 the god of this age 林后/2 Cor. 4:4
- 别西卜 Beelzebub (苍蝇王 Lord of Flies) 太/Matt 12:24
- 彼列 Belial (无价值 worthlessness) 林后/2 Cor 6:15
- 那恶者 Evil one 约一/1 John 5:19
- 诱惑者 Tempter 帖前/1 Thessalonians 3:5
- 世界的王 Prince of this world 约/John 12:31
- 控告者 Accuser 启/Revelation 12:10

♣ 撒旦的表征 Satan's representations:

- 蛇 Serpent 创/Genesis 3
- 龙 Dragon 启/Revelation 12:3
- 光明的天使 Angel of light 林后/2 Corinthians 11:14

2. 撒旦的工作 Satan's works

(1) 攻击性的策略 (狮子) Offensive strategies (Lion)

- 杀人 Murders—牠从起初就是杀人的, He was a murderer from the beginning 约/John 8:44

- **吞吃人 Devours**— 吼叫的狮子, a roaring lion 彼前 /1Peter 5:8
- **使人得病 Sickens**—约伯 Job, 腰弯18年的女人, the woman bent for 18 years, 路加/Luke13:11, 保罗的刺, Paul's thorn 林后/2 Corinthians 12:7
- **叫人瞎眼 Blinds**—此等不信之人, 被这世界的神弄瞎了心眼, 不叫基督荣耀福音的光照着他们。 the god of this world has blinded the minds of the unbelieving so that they will not see the light of the gospel of the glory of Christ, 林后/2 Corinthians 4:4

- **掳走人 Captures**—叫他们这已经被魔鬼任意掳去的，可以醒悟，脱离他的网罗，that they will come to their senses and escape from the trap of the devil, who has taken them captive to do his will.

提后/2Tim 2:26

- **苦害人 Causes suffering**—你们要用坚固的信心抵挡牠，因为知道你们在世上的众弟兄，也是经历这样的苦难。 So resist him, firm in *your* faith, knowing that the same experiences of suffering are being accomplished by your brothers and sisters who are in the world.彼前/1Peter 5:9

- **逼迫人 Persecutes**—魔鬼要把你们中间几个人下在监里，叫你们被试炼。 Behold, the devil is about to throw some of you into prison, so that you will be tested, 启示录/Revelation 2:10
- **控告人 Accuses**—因为那在我们神面前昼夜控告我们弟兄的，已经被摔下去了。 for the accuser of our brothers *and sisters* has been thrown down, the one who accuses them before our God day and night. 启示录/Rev 12:10

(2) 迷惑性的策略 (光明的天使) Deceptive strategies (Angel of light)

- **试探人 Tempts**—耶稣在旷野被魔鬼试探, Jesus was tempted by the devil in the wilderness 太/Matt 4:1
- **迷惑人 Deceives**—大龙就是那古蛇, 名叫魔鬼, 又叫撒但, 是迷惑普天下的。And the great dragon was thrown down, the serpent of old who is called the devil and Satan, who deceives the whole world; 启示录/Revelation 12:9

- **叫人撒谎** **Makes people lie**—彼得说，亚拿尼亚，为什么撒但充满了你的心，叫你欺哄圣灵，把田地的价银私自留下几分呢？ But Peter said, “Ananias, why has Satan filled your heart to lie to the Holy Spirit and to keep back *some* of the proceeds of the land?
使/Acts 5:3

- **得着敬拜** **Secures worship**—魔鬼又带祂上了一座最高的山，将世上的万国，与万国的荣华，都指给祂看，对祂说， **你若俯伏拜我**，我就把这一切都赐给你。

Again, the devil took Him along to a very high mountain and **showed Him all the kingdoms of the world and their glory**; ⁹ and he said to Him, “All these things I will give You, **if You fall down and worship me.**” 太/Matthew 4:8-9

**撒旦的最终目的是要得着人的敬拜，因为牠要像神。
Satan's ultimate purpose is to secure worship of himself because he wants to be like God.**

3. 世界的系统 World system

➤ 物质的世界 Physical world

日月星辰、花草树木、飞禽走兽昆虫等

- 自称为聪明，反成了愚拙，将不能朽坏之神的荣耀变为偶像，仿佛必朽坏的人，和飞禽走兽昆虫的样式。(罗马书/Romans 1:22-23)
- Claiming to be wise, they became fools, ²³ and they exchanged the glory of the incorruptible God for an image in the form of corruptible mankind, of birds, four-footed animals, and crawling creatures.

- 我是怎么说呢？岂是说祭偶像之物算得什么呢？或说偶像算得什么呢？我乃是说，外邦人所献的祭，是祭鬼，不是祭神。我不愿意你们与鬼相交。(哥林多前书 10:19-20)
- What do I mean then? That food sacrificed to idols is anything, or that an idol is anything? ²⁰ *No, but I say that things which the Gentiles sacrifice, they sacrifice to demons and not to God; and I do not want you to become partners with demons. (1 Corinthians 10:19-20)*

➤ 世界上的事 Things in the world

教育、政治、艺术、音乐、文化、哲学、世界潮流、
金钱、体育等

Education, politics, art, music, culture, philosophy,
world trend, money, sports, etc.

- 你们要谨慎，恐怕有人用他的理学，和虚空的妄言，不照着基督，乃照人间的遗传，和世上的小学，就把你们掳去。(歌罗西书2:8)
- See to it that there is no one who **takes you captive through philosophy** and empty deception in accordance with **human tradition**, in accordance with the **elementary principles of the world**, rather than in accordance with Christ. (Colossians 2:8)